
Voorbereidingen Gemeenteraads-
verkiezingen 2018 gestart 
Zoals u weet, zijn er volgend jaar maart weer 
gemeenteraadsverkiezingen. We zijn als  afdeling 
Winterswijk onlangs gestart met de eerste 
voorbereidingen. 
Het bestuur heeft inmiddels een bestuurscommissie 
(voorheen kandidaatstellingscommissie geheten) 
ingesteld, die gestart is met werkzaamheden ter 
voorbereiding van de vaststelling van de advieslijst. 
De leden van deze commissie zijn: Harry Grevers, 
voorzitter, Ria Vreman, Diny Korenberg en Ian van 
der Wielen.                                                 
De advieslijst dient voor het einde van dit jaar ter 
vaststelling aan de algemene ledenvergadering te 
worden voorgelegd. 
 
Met een “input-avond” op 22 juni jl., waarvoor 
maatschappelijke organisaties, verenigingen, 
vertegenwoordigers van het bedrijfsleven, CDA-
leden en andere belangstellenden waren 
uitgenodigd, is een start gemaakt met het 
inventariseren van onderwerpen die belangrijk 
worden gevonden voor het opstellen van het 
verkiezingsprogramma voor de periode 2018 -2022. 
De inbreng van deze bijeenkomst zal hierbij worden 
betrokken. 
 
Graag wil ik u bij deze nogmaals van harte 
uitnodigen om onderwerpen en ideeën aan te 
reiken, waarvan u vindt dat deze aandacht 
behoeven in het nieuwe verkiezingsprogramma. Dat 
kan via de mail, maar u mag ons uiteraard ook 
bellen.                                                                                       
De ambitie is om een aansprekend programma op 
te stellen waar Winterswijkers zich in kunnen 
herkennen en dat zij willen steunen.                                                                                      
 
Volgens planning zal het concept- 
verkiezingsprogramma in september verspreid 
worden onder de leden en andere 
belanghebbenden. De vaststelling door de 
algemene ledenvergadering zal plaatshebben in 
november. Wij zullen u zo spoedig mogelijk 
informeren over de definitieve data voor de 
algemene ledenvergaderingen. 

In de volgende nieuwsbrieven zullen wij u graag 
weer verder informeren over de voortgang rond de 
komende gemeenteraadsverkiezingen. 

 
Ik wens u een heel fijne zomer toe en gaat u nog 
met vakantie, maak er iets moois van.  
 
André Sletering 
Voorzitter CDA Winterswijk 
 
De aanloop naar de energievisie 
De afgelopen maanden is het in de coalitie een 
lastig traject geweest om te komen tot het 
vaststellen van de energievisie. Met name door het 
actiecomité Behoud Nationaal Landschap 
Winterswijk onder aanvoering van Chris van den 
Bos, is er fors op de man gespeeld richting 

wethouder Rik 
Gommers. Hier zet 
ook de CDA fractie 
zich fel tegen af.  
De coalitiepartijen zijn 
het misschien niet 
100% met elkaar 
eens, maar volgens 

de CDA-fractie zit er weinig verschil in de 
standpunten, want we willen uiteindelijk allemaal het 
beste voor Winterswijk. We willen energieneutraal 
worden en dat het liefst zonder windmolens. 
 
Tijdens de behandeling van de energienota in de 
commissie Ruimte hebben wij ons standpunt 
verwoord. Voor de deelnemers van de coalitie was 
dat niet iets nieuws. Met name het moratorium van 



vijf jaar noemt de CDA-fractie al bijna een jaar in de 
wandelgangen. Dat wij over de duur van het 
moratorium anders denken, betekent niet dat wij de 
energievisie niet steunen. Wij streven ernaar dat 
Winterswijk in 2030 energieneutraal is.  Wij hebben 
dan ook gewoon voor de energievisie gestemd. 
 
Wij hebben met WB en VVD afzonderlijk overlegd 
over onze standpunten. Het moratorium van vijf jaar 
was best bespreekbaar, de discussie ging alleen 
over het tijdstip waarop we dat zouden besluiten. 
 
De VVD heeft richting WB en CDA aangegeven 
twee amendementen te hebben. Die mededeling 
alleen was voor WB al voldoende om het geplande 
overleg welke een paar dagen voor de 
raadsvergadering zou plaatsvinden, af te zeggen. 
Wij vonden dat jammer, en nu konden we de 
afspraak over het moratorium van vijf jaar, waarvan 
wij sterk de indruk kregen dat zij het er inhoudelijk 
wel mee eens zijn, niet maken. 
 
Enkele dagen later gaf WB aan dat zij zelf met 
moties zouden komen. Deze motie is er ook 
gekomen. Op geen enkele manier is daarover 
overlegd en ook is de motie pas aan het begin van 
de raadsvergadering uitgereikt. De CDA-fractie vindt 
dat uitermate teleurstellend. Als CDA krijgen we 
meteen commentaar van WB op het moment dat we 
aangaven op welke onderdelen we het niet eens 
zijn: bijvoorbeeld de toestemming om € 
14.000.000,- uit te geven zonder behoorlijke 
onderbouwing of toelichting van de wethouder van 
financiën. Dit ging de CDA fractie veel te ver maar 
wij snappen dat energieneutraal worden, 
investeringen vergt. Het college komt in de 
uitvoeringsagenda met een financiële paragraaf. 
 
WB gaf dus in eerste instantie aan afspraken te 
willen maken, maar op het moment dat de 
afspraken gemaakt moeten worden wordt er 
afgehaakt. WB geeft dus aan zelf met moties te 
komen en daarmee zelf de energievisie blijkbaar 
ook niet 100% te ondersteunen. 
 
De CDA-fractie heeft een mail gestuurd naar WB 
waarin we onze teleurstelling uitspreken over het 
niet door laten gaan van het zo belangrijke overleg. 
Wij hebben ook begrip gevraagd dat het CDA met 
een amendement op het besluit komt. Dit 
amendement gaat over het onderwerp waar we het 
inhoudelijk wel over eens leken te zijn. Wij hebben 
het amendement wel naar WB gestuurd met de 
vraag om mede in te dienen, maar daar hebben we 
geen reactie op gekregen. 
 
Uiteindelijk hebben we het amendement samen met 
VVD en SP ingediend. Tijdens de raadsvergadering 
ging WB stevig met ons in debat en drong WB er 
sterk op aan om het amendement in te trekken. Wij 
hebben besloten om dat niet te doen, omdat we 
denken dat het echt beter is voor Winterswijk. Door 
de steun van D66 haalden we uiteindelijk een 
meerderheid voor ons amendement. 

CDA sleept een voorlopig verbod op 
windmolens uit het vuur 
Tijdens de bijna vijf uur durende raadsvergadering 
is donderdag jl. de energievisie aangenomen. Een 
onderdeel van dat besluit is een moratorium (een 
voorlopig verbod) op windmolens. Het voorstel van 
het college was een moratorium van ruim een jaar. 
Tijdens de vele inspraakavonden gaven veel 
insprekers aan tegen de komst van windmolens te 
zijn en ook op andere manieren waren veel 
protesten tegen windmolens gehoord. De 
recreatiesector gaf tijdens de vergadering aan te 
verwachten dat er door de bouw van windmolens 
minder toeristen naar Winterswijk komen Het CDA 
gaf aan die zorgen ook te 
hebben, en fractievoorzitter 
Elferdink gaf aan nog meer 
zorgen te hebben voor het 
domino-effect van minder 
toeristen. Minder toeristen 
betekent minder bezoekers 
aan winkelcentrum. Dit zal 
uiteindelijk leiden tot winkels 
die moeten sluiten. Dit heeft 
vervolgens grote gevolgen 
voor de aantrekkelijkheid 
van Winterswijk met een 
verdere teruggang van 
daggasten tot gevolg. Dit heeft dan ook weer 
gevolgen voor prachtige initiatieven zoals het 
Mondriaanhuis e.d. 
Een deel van de bevolking denkt dat 
energieneutraal ook zonder windmolens mogelijk is. 
Als er echter een tijdelijk verbod van een jaar is 
gaan die mensen niet aan de slag met opwekking 
van duurzame energie. Zij blijven vechten tegen 
windmolens. Het CDA diende samen met VVD en 
SP een amendement in om het tijdelijk verbod te 
verlengen voor onbepaalde tijd. Over 5 jaar kan dit 
moratorium dan ge-evalueerd worden en kan er 
bekeken worden of het nodig is het op te heffen of 
door te laten lopen. Dit geeft rust en de verwachting 
is dat dan inwoners aan de slag gaan met 
opwekking van duurzame energie. Tijdens een 
stevig debat richtten de WB raadsleden van 
Nijkerken en Tannemaat hun pijlen op het CDA om 
het amendement van tafel te krijgen. Dank zij de 
steun van D66 haalden de indieners een 
meerderheid en werd het moratorium verlengd naar 
minimaal vijf jaar.  Voor de volledige inbreng, het 
amendement en de energievisie kunt u kijken op 
https://www.cda.nl/gelderland/winterswijk/actueel/ni
euws/154364/ Onderaan het artikel kunt u deze 
downloaden. 
 
CDA inputavond 
Het zal u vast niet ontgaan zijn. Op donderdag 22 
juni organiseerden we een inputavond voor ons 
verkiezingsprogramma. Voor deze avond zijn 
verschillende organisaties, verenigingen stichtingen 
en kerken uitgenodigd om ons te voorzien van 
informatie. Wat doet Winterswijk goed en wat kan 
er beter? Wat zijn de aandachtspunten waar we 



ons in de periode 2018-2022 extra op moeten 
richten? De Winterswijkse samenleving was goed 
vertegenwoordigd: sport, cultuur, senioren, 
ondernemers, etc. Ook hebben veel organisaties 
schriftelijk gereageerd. Tijdens de avond hebben 
alle aanwezigen kunnen praten over onze 5 
thema’s; Waarden & Traditie, Sterke Samenleving, 
Familie & Gezin, Zorg voor Elkaar en Eerlijke 

Economie. De avond heeft veel informatie 
opgeleverd waar we wat mee kunnen doen bij het 
schrijven van ons verkiezingsprogramma. Ook via 
deze weg bedanken we iedereen voor hun bijdrage! 
Mochten er nog punten niet zijn besproken, of later 
te binnen zijn geschoten, dan geldt voor iedereen 
dat deze punten via de email 
(info@cdawinterswijk.nl) nog kunnen worden 
aangeleverd. Binnenkort komt er ook een digitaal 
formulier beschikbaar waar nog allerlei informatie 
kan worden aangeleverd. Heeft u nog suggesties, 
laat het ons dan vooral weten! 
 
Reis naar Annie Schreijer-Pierik een 
succes 
Op 20 mei 2014 kwam Annie Schreijer-Pierik naar 
Winterswijk om campagne te voeren voor een zetel 
in het Europese Parlement. Mocht zij voldoende 
stemmen halen, dan was Winterswijk uitgenodigd 
om een dag te komen kijken! De verkiezingen 
werden een succes: zij werd met ruim 113 duizend 
stemmen gekozen. Donderdag 11 mei jl. was het 
zover: vroeg in de ochtend vertrokken ruim 50 
mensen per touringcar naar het Europees 
Parlement.  
Bij het gebouw aangekomen werden we 
opgevangen door een van haar medewerkers. Na 
een strenge controle bij binnenkomst werden we 
ontvangen door Annie Schreijer-Pierik en mede 
europarlementariër Markus Pieper van de CDU. Er 
werd ons uitgelegd wat de Europese Unie doet, hoe 
het systeem in elkaar zit en hoe groot het belang is. 
Daarna werden we naar de van TV zo bekende 
vergaderzaal gebracht waar we met medewerkers 
van Annie in discussie konden en hoorden hoe de 
751 zittenden europarlementariërs uit de 28 
lidstaten met elkaar vergaderden. 
Na een voortreffelijke maaltijd in het restaurant 
werden we in een vergaderzaal van de commissies 

gebracht waar Annie anderhalf uur lang vol energie 
en enthousiasme de tig vragen van de aanwezigen 
beantwoordde. Na afloop feliciteerde Annie Ilse 
Saris met haar benoeming van beste bestuurder 
van Nederland. Moe en voldaan gingen we na 
enkele groepsfoto’s gemaakt te hebben weer 
richting bus. Na een thuisreis met de nodige files en 
met een hoosbui in Winterswijk werd snel afscheid 
genomen van elkaar. 
Annie Schreijer-Pierik en haar medewerkers hebben 
de groep een onvergetelijke dag bezorgd! 

Voor meerdere foto’s: 
https://myalbum.com/album/51klAtQDt8Ab  
 
CDA in beeld tijdens de Avond4Daagse 
Als enige politieke partij in Winterswijk heeft het 
CDA weer deelgenomen aan de Avond4Daagse. 
Vier lopers liepen 4 avonden lang de afstand van 10 
kilometer. Via Facebook was er een oproep gedaan 
aan de inwoners om gezellig een gedeelte aan te 
sluiten en eventueel op- en of aanmerkingen en 
ideeën voor de huidige en volgende raadsperiode 
aan te leveren. Hier werd door een tiental inwoners 
gehoor aan gegeven en er vonden boeiende 
gesprekken plaats. De volgende sportieve activiteit 
wordt de Mondriaan Marathon Nationaal 
Landschap Winterswijk op zondag 17 september 
a.s. Ook dan staat het iedereen vrij een stukje mee 
op te lopen natuurlijk! 

 
 


